

[Text]

**Mr. Rapoport:** Yes. For our executive director, we propose Geoffrey Pearson. For directors: Norman Alcock, whom I have already mentioned, who originally was a physicist but currently is the chairman of World Federalists; Frank Barnaby, former director of the Stockholm International Peace Research Institute; Rod Byers I have already mentioned, he is political scientist, director of the program in strategic studies, York University; William Epstein, who is also a political scientist and is an adviser to the Canadian delegation to the United Nations; Ursula Franklin, whom you know; Richard Garwin, a physicist; George Ignatieff; John Polanyi; George Rathjens, physical and political scientist at the Massachusetts Institute of Technology; John Sigler, Centre for International Affairs, Carleton University; and Luis Sobrino, physicist. It is a mixture of social—

**An Hon. Member:** May I have copies?

**Mr. Rapoport:** Please, I have several.

**An Hon. Member:** Thank you.

**Mr. Rapoport:** Incidentally, will Mr. Sean Riley not be here tonight?

**The Chairman:** I do not know, we do not know yet.

**Mr. Rapoport:** He asked me for our nominees.

**Mr. Munro (Esquimalt—Saanich):** They will appear in the proceedings of tonight.

**The Chairman:** We would publish them.

**Mr. Rapoport:** Then I would appreciate it if he were given a copy.

**The Chairman:** Who?

**Mr. Rapoport:** Mr. Riley, Sean Riley.

**The Chairman:** Who is he?

**Mr. Rapoport:** I believe he is an MP.

**An Hon. Member:** An ex one, maybe.

**Mr. Rapoport:** R-i-l-e-y. No?

**The Chairman:** No—that is a senator, maybe.

**Mr. Rapoport:** I see.

If I may have just a few more minutes.

**The Chairman:** Of course.

**Mr. Rapoport:** I will give it to you.

**The Chairman:** Do you have a copy?

**Mr. Munro (Esquimalt—Saanich):** It will be appended to tonight's proceedings.

**The Chairman:** Of course.

**Mr. Rapoport:** Okay.

Our idea of the institute is that it should be at the juncture of the physical, biological and social sciences. As a matter of fact, I think I made it clear in my presentation that that is the case. We have people from religion too.

[Translation]

**M. Rapoport:** Oui. Pour directeur exécutif, nous proposons Geoffrey Pearson. Pour directeurs, Norman Alcock, que j'ai déjà mentionné, qu'il était physicien à l'origine, mais qu'il est actuellement président du Mouvement canadien pour une fédération mondiale; Frank Barnaby, ancien directeur de l'Institut international de recherche sur le paix, de Stockholm; Rod Byers, que j'ai déjà mentionné, spécialiste en sciences politiques, directeur du Programme d'études stratégiques de l'Université de York; William Epstein, également spécialiste en sciences politiques et conseiller de la Délégation canadienne auprès des Nations Unies; Ursula Franklin, que vous connaissez; Richard Garwin, physicien; George Ignatieff; John Polanyi; George Rathjens, physicien et spécialiste en sciences politiques du *Massachusetts Institute of Technology*; John Sigler, *Centre for International Affairs*, l'Université de Carleton, et Luis Sobrino, physicien. C'est un mélange de . . .

**Une voix:** Puis-je avoir une copie de cette liste?

**M. Rapoport:** Je vous en prie, j'en ai plusieurs.

**Une voix:** Je vous remercie.

**M. Rapoport:** À propos, est-ce que M. Sean Riley ne viendra pas ce soir?

**Le président:** Je n'en sais rien, nous ne le savons pas encore.

**M. Rapoport:** Il a demandé à voir la liste de nos candidats.

**M. Munro (Esquimalt—Saanich):** La liste figurera au compte rendu de la séance de ce soir.

**Le président:** Nous les publierons.

**M. Rapoport:** J'aimerais bien alors qu'on lui en remette un exemplaire.

**Le président:** À qui?

**M. Rapoport:** À M. Riley, Sean Riley.

**Le président:** Mais de qui s'agit-il?

**M. Rapoport:** Je crois que c'est un député.

**Une voix:** Un ancien député, peut-être.

**M. Rapoport:** Son nom s'épelle R-i-l-e-y. Ca ne vous dit rien?

**Le président:** Non . . . C'est peut-être un sénateur.

**M. Rapoport:** Je vois.

Est-ce que vous pouvez m'accorder encore quelques instants.

**Le président:** Certainement.

**M. Rapoport:** Je vais vous la donner.

**Le président:** En avez-vous une copie?

**M. Munro (Esquimalt—Saanich):** Elle figurera en annexe au compte rendu de la séance de ce soir.

**Le président:** Certainement.

**M. Rapoport:** Très bien.

L'Institut, comme nous l'imaginons, devrait être à la jonction des sciences physique, biologique et sociales. C'est d'ailleurs, je crois, ce que j'ai expliqué dans mon exposé. Nous avons également des théologiens parmi nous.